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Néhány gondolatot szeretnék hozzáfűzni a Szarvas és Vidéke 
hetilap 2008. március 6-i számában megjelent „Ne érzelmi 
alapon” című cikkben a Gallicoop vezérigazgatója által el-
mondottakhoz:

– a szarvasi és békésszen-
tandrási emberek nem az újtól 
félnek, hanem a régi problémák 
megismétlődésétől tartanak.

– A szarvasi emberek nem 
Szabadkígyós, Újkígyós és 
Csorvás tisztított kommunális 
szennyvizétől félnek, hanem a 
Gallicoop tisztított ipari szen-
nyvizének közvetlen  (és a pró-
baüzem körülbelül féléves idő-
tartama alatt) Holtágra gyako-
rolt hatásától tartanak. (a holt-
ág kezelője nem véletlenül nem 
járult hozzá a Holtágba történő 
szennyvíz elhelyezéshez)

– Sokan emlékszünk rá, 
hogy a Holt-Körös vízminősé-
ge az 1980-as évek közepére 
több tényező kedvezőtlen ös-
szhatásaként kezdett kritikussá 
válni. Ezt felismerve az akkori 
települési vezetés a víz kezelő-
jével, helyi társadalmi szerve-
zetekkel összefogva, jelentős 
saját anyagi áldozatvállalással, 
valamint pályázati támogatá-
sok igénybevételével néhány év 
alatt megoldotta a városi tisztí-
tott szennyvíz és a használt ter-
málvíz más befogadóba juttatá-
sát, megkezdte és végrehajtotta 
a holtág rehabilitáció I., maj II. 
ütemét, egy évtized alatt jelen-
tősen megállította a vízminő-
ség romlását, s (a meghatározó 
belvíz befogadás, gyűjtés és el-
vezetési funkció mellett is) a jó-
léti funkció igényei számára is 
elfogadható vízminőséget pro-
dukált.

– Békésszentandrás vezeté-
se is megtette a lehetőségei sze-
rinti intézkedéseket a vízminő-
ség javítása érdekében

– A két település a holtágra 
alapozva készítette el idegen-
forgalmi stratégiáját, melynek 
gyümölcse fokozatosan kezdett 
beérni…

– A Gallicoop Rt ipari szen-
nyvize sok éven keresztül oko-
zott (a városi biológiai szenny-
víztisztító telep ipari szenny-
vízzel történő terhelése révén ) 
nem kevés gondot a város veze-
tésének, a szennyvíztelep keze-
lőjének, lakosság egy részének, 
erre is emlékszünk…

– A saját szennyvíztisztító 
megépítése végülis üdvözlen-
dő megoldást jelenthetett vol-
na, ha… Ha a biológiailag tisz-
tított szennyvíz befogadójaként 
az engedélyező hatóság nem a  
Cigányéri csatornát jelöli meg, 

mely szerinte a Szeghalmi Öv-
csatornába torkollik – valóság-
ban a Malomzugi főcsatornába 
–  melynek befogadója a Szar-
vas-Békésszentandrási Körös 
Holtág (a hatósági eljárás so-
rán a holtág kezelő hozzájáru-
lása nélkül döntöttek, amit én 
szakmai dilettantizmusnak és 
elfogadhatatlannak tartok). 
Az ebből adódó esetleges kö-
vetkezmények miatti erkölcsi 
és egyéb felelősség értelemsze-
rűen az engedélyező hatóságot 
terheli.

– A holtágra alapozott ide-
genforgalmat ennél hatéko-
nyabb ellenpropaganda  – 17 év 
után  a Holtág ismét szarvasi 
tisztított szennyvíz befogadója 
lett – nem érhette volna.

– A hat hónapos időtartamú 
próbaüzem időben lefedi a tel-
jes nyári szezont… Lehet, hogy 
addigra megépül a Gallicooptól 
a városi szennyvíztisztító tele-
pig a megoldást jelentő nyomó-
vezeték? (ha lesz fi nanszírozó).

Kíváncsi vagyok a vízispor-
tolók, a horgászok, vízparti in-
gatlan tulajdonosok, üdülők, 
idegenforgalommal foglalko-
zók véleményére és érdeklő-
déssel várom az ő megnyilatko-
zásukat  is.

A Szarvas-Békésszentand-
rási Körös-Holtág Hasznosító 
Egyesület március 21-i közgyű-
lésén dönt a témával kapcsolat-
ban szükségesnek tartott továb-
bi lépéseiről.
Gaál Sándor, egyesületi elnök

Nem érzelmi alapon…

A Nagycsaládosok Szarva-
si Egyesülete kér segítséget egy 
bajba került családja számára. 

A három gyermeket nevelő Iva-
nics család éppen csak elkezdte 
életét a részletre vásárolt szép új 
otthonában, mikor az apa szeren-
csétlen balesetet szenvedett. Saj-
nos deréktól lefelé teljesen lebé-
nult. Az édesanya is elveszítette 
munkáját, hiszen otthon maradt 
férjét ápolni. Ráadásul a hirte-
len keletkezett anyagi gondokat 
személyi kölcsönök felvételével 
próbálták megoldani, amelyeket 
azonban már nem tudtak fi zetni a 
lakáshitel törlesztése mellett. Bár 
a lakáshitel részleteit rendesen fi -

zetik, nincs elmaradásuk, a többi 
kölcsön miatt BÁR listára kerül-
tek. A bankok közötti megállapo-
dás értelmében a BÁR listára ke-
rültek hiteleit minden bank fel-
mondja. Így ezt a családot, ebben 
a nehéz helyzetben még az utcára 
kerülés is fenyeget. 

Egyesületünk ezért külön 
bankszámlát nyitott az Ivanics 
család megsegítésére. Kérjük, 
aki tud, segítsen, hogy egy baj-
ba jutott család ne kerüljön az 
utcára! Egyesületünk közhasz-
nú, ezért a családnak adott tá-
mogatásról tudunk közhasznú 
igazolást adni, így adománya 
csökkenti az Ön adóját is. A csa-

ládnak szánt pénzadományokat 
a következő, csak erre a célra 
nyitott bankszámla számra kér-
jük befi zetni: K&H Bank Zrt. 
10408131-50495255-56531001. A 
közlemény rovatba kérjük, írják 
be: Ivanics

Az egyesület székházában is 
gyűjtjük az adományokat a fo-
gadóórákon. Szarvas, Jókai u. 
48. (Kint van a táblánk az ajtón), 
kedden és pénteken 09.00-12.00 
és 15.00-19.00 óráig.

Gyors segítségüket előre is köszön-
jük az Ivanics család nevében is.

Nagycsaládosok Szarvasi 
Egyesülete, Gombár Györgyné 

elnök

Idén is a Vajdában

A verseny támogatói voltak:Komép Városgazdálkodási Kft., 
Rágyi és Társai Bt.,  Pioneer Hi-Bred Termelő és Szolgáltató 
Rt. Vetőmagüzem, Goas Bt. – Paletta Üzletház, Pingvin Pa-
tika, Alföldi-Hús Rt., Szarvasi Gyógy-Termál Kft., SZVKI 
Vajda Péter Gimnázium, Szakközépiskola és Kollégium, E-
Misszió Természet- és Környezetvédelmi Egyesület, Aggte-
leki Nemzeti Park , Duna-Dráva Nemzeti Park, Hortobágyi 
Nemzeti Park, Bükki Nezeti Park, Balatoni Nemzeti Park, Ti-
szazugi Földrazi Múzeum, Szarvasi Város és Környezetvédő 
Egyesület, Apáczai Kiadó és Könyvterjesztő Kft., Kuli István, 
Szarvasi Cipó Bt.

Idén is – az előző évekhez hasonlóan – iskolánkban, SZVKI 
Vajda Péter Gimnáziumában rendezték meg a Curie 
Környezetvédelmi Emlékverseny területi fordulóját, melyet 
négy levelezős feladatlap megoldása előzött meg.

Ebben az évben is 5 korosz-
tály csapatai indultak, hogy ver-
sengjenek az első helyért. Intéz-
ményünkből most meglepően 
sok csapat jelentkezett, közülük 
sokan pedig igen előkelő pont-
számokat értek el. Az országos 
döntőbe azonban, csak a legjob-
bak kerülhetnek, így a legjobb 
eredményeket elérők feladatlap-
jait is tovább kell küldeni, hogy 
összehasonlítsák más megyék 
csapatainak eredményével

A megmérettetésre febru-
ár 23-án került sor. A verseny-
zőknek a rövid megnyitó után 
külön termekbe kellet vonulni, 
ahol korosztályuktól függően 
egy, illetve másfél óra állt ren-
delkezésükre, kitölteni a fel-
adatlapot.

Felkészítő tanáraiknak eköz-
ben Tálas László, a tiszakür-
ti arborétum igazgatója tartott 
előadást, a biológiai előadóban. 
A feladatsorok, az előző évek-
hez képest, most igencsak ne-
héznek bizonyultak. A verseny-
feladatok javítása alatt lehető-
ségünk nyílt az aulában kéz-

műves foglalkozáson részt ven-
ni, valamint használhattunk is-
kolánk egyik számítógéptermét 
is. Néhány iskolatársunk pedig 
szendvicseket készített a meg-
jelentek számára. 

Végül délben elérkezett a vár-
va várt pillanat. Feszülten hall-
gattuk az eredményhirdetést, 
társaink helyezéseit. A legtöbb 
pontot elért szarvasi csapatnak 
a gyógyfürdő vezetője még kü-
löndíjat is felajánlott, de ezen 
kívül minden csapat részesült 
valamilyen jutalomban. Isko-
lánk igazgatója, Tóthné Lipták 
Erzsébet még egy tortát is sü-
tött a legjobb helyezést elérő 
Vajdás csapat számára. A ver-
senyről így, mindenki elégedet-
ten távozhatott, beleértve a sa-
ját csapatunkat is.

Ezúton szeretnénk megkö-
szönni a szponzoroknak, a fel-
készítő tanárainknak segítsé-
güket, a többi csapat nevében 
is. A csapatoknak pedig elért 
helyezésükhöz gratulálunk.

Papp Helga, Surina Dóra, 
Szakács Balázs 11. B osztály

Segítséget várnak a Nagycsaládosok


